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§ 34 Protokollsjusterare  
 
Beslut Kommunfullmäktige utser Ann-Marie Engström och Anita Wollin att 

tillsammans med ordföranden justera protokollet.  
 
 
§ 35 Interpellation om förlängning av avtalet för projektet 

Beroendecentrum 
 (dnr KS 2010/00234  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Per-Olof Jonsson (M) får ställa följande 

interpellation till kommunalrådet Birgitta Elfström (S):   
 
 Beroendecentrum har framkommit som ett avtal mellan kommunerna 

Borgholm, Emmaboda, Kalmar, Mönsterås, Mörbylånga, Torsås och 
Psykiatriförvaltningen inom Kalmar Län. Avtalet löper till 31 augusti 2010.  

 
 Målgruppen är personer med kemiskt beroende samt psykisk samsjuklighet 

med prioritet för de med låg funktionsförmåga och de unga. Ambitionen är 
att ingen ska falla mellan stolarna. Idag vårdas ca 300 hjälpbehövande i 
denna verksamhet och det är människor som inte har så många lobbyister i 
de kommunala korridorerna.  

 
 Vid styrgruppens sammanträden har det funnits en osäkerhet om projektets 

framtid och för att skaffa oss en egen bild besökte Alliansen i Kalmar 
kommun och Landstinget verksamheten för att tillsammans få en bild av 
hur det är i dag. Personalen där visste inte vad som skulle hända efter  

 augusti i år och det var det vi förmedlade till media. När vi i samma media 
därefter såg socialdemokraterna uttala att verksamheten visst skulle fort-
sätta, blev osäkerheten än större. Varför alla dessa styrgruppsmöten om det 
inte var några problem?  

 
 Vår fråga till Birgitta Elfström är:  
 

-  vilka besked kan personalen på Beroendecentrum lämna till de vård-
behövande som undrar?  

- finns det beslut på något nytt eller förlängt avtal angående Beroendecent-
rum som inte styrgruppen eller Alliansen i Kalmar kommun ännu har 
fått del av?  

 
________________ 

 
 
 Birgitta Elfström lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Inledningsvis, jag vill poängtera att den politiska majoriteten i Kalmar kom-

mun har gjort och ska göra allt för att verksamheten vid Beroendecentrum 
ska vara kvar och också utvecklas. Detta gör vi för att inte någon person ska 
falla mellan stolarna. Men det är inte enbart Kalmar kommun som ”avgör” 
frågan utan det handlar naturligtvis om intresset och viljan från de andra 
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kommunerna. Vi har heller inte försökt dölja eller blundat för att flera 
kommuner har ifrågasatt vad de har fått ut av verksamheten. 

 
 Vi har därför tagit initiativ till att bjuda in till möten med berörda kommu-

ner och landstinget. Vid mötet den 8 oktober 2009 bestämdes att anlita 
Fokus för en uppföljning/utvärdering av samverkan mellan berörda 
kommuner och landstinget om Beroendecentrum. 

 
 Den 4 februari i år träffades vi åter igen, och Fokus redovisade då rappor-

ten. Efter redovisningen var samtliga närvarande politiker ense om att det 
finns möjligheter att utveckla och förbättra verksamheten med rapporten 
som underlag. Och det finns intresse för att fortsätta stödja verksamheten - 
inte någon politiker uttryckte det motsatta (se bifogade minnesanteck-
ningar).  

 
 Vid ett möte den 13 april mellan berörda förvaltnings-/IFO- chefer vidhöll 

representanterna från de kommuner som tidigare sagt upp nuvarande avtal 
uppsägningen. De menar att samarbetet behöver finna nya former som inte 
går att uppnå med nuvarande avtal som grund (se bifogade minnesanteck-
ningar).  

 
 Jag tolkar detta och efter samtal med flera kommunpolitiker att det finns en 

öppning för att – med Fokus rapport som underlag - förhandla om ett nytt 
avtal om Beroendecentrum. Därför kommer Emmaboda kommun att sna-
rast bjuda in till ett möte med chefer från berörda kommuner och lands-
tinget. 

 
 Jag hoppas och tror att kommunerna kommer att bli överens så att både de 

personer som behöver vård och stöd från Beroendecentrum och dess per-
sonal får ett snabbt och positivt besked! 

 
 
§ 36  Interpellation om hotell bokas enligt kommunens rese- och 

transportpolicy 
 (dnr KS 2010/00230  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Ingegerd Petersson (C) får ställa följande 

interpellation till kommunalrådet Birgitta Elfström (S): 
 
 En rese- och transportpolicy är antagen i kommunfullmäktige den 26 februari 

2007, som tydligt anger övergripande riktlinjer och följs upp av en kravspeci-
fikation om hur syftet ska uppnås. 

 Där står bl.a:  
 ”Hotell och lokaler  
 Välj hotell och lokaler som är porrfria.  
 Definitionen av hotell med porrfritt tv-utbud är de som inte erbjuder:  

1. pornografiska filmer mot särskild avgift  
2. har andra kanaler som erbjuder pornografiska filmer  

 
 En förteckning över porrfria hotell och konferensanläggningar kan du finna 

på inköpskontorets hemsida.  
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 Välj miljömärkta hotell eller lokaler enligt någon erkänd miljökriterie som  
 t.ex. den nordiska Svanenmärkning.”          
 
 Inför beslutet om rese- och transportpolicy hade undertecknad under 

många år drivit frågan om att Kalmar kommun ska inför en policy om porr-
fria hotell, för personal som reser i tjänsten och i samband med konferen-
ser. Nu utgår jag ifrån att policyn även gäller när vi bokar boende för gäster. 

 
 Därför vill jag nu följa upp beslutet från 2007 med några frågor: 
 

1. Kan vi som är ledamöter i kommunfullmäktige kännas oss trygga med att 
de hotell och konferensbokningar som görs genom Kalmar kommun, 
bokas enligt antagen policy? 

 
2. Hur har policyn inplanterats i verksamheterna, inom förvaltningarna och 

i bolagen? 
 
3. Om det mot förmodan ej är så, att de bokningar som görs, följer policyn 

kan du redovisa fördelningen mellan bokningar som följer policyn och 
de som inte gör det?  
a)  I samband med resor 
b)  Vid bokning av konferenser och deltagande i konferenser 
c)  Vid hotellbokning för gäster 

 
4. Om fråga 3 besvaras, vilka åtgärder tänker du vidta för att policyn efter-

levs? 
a)  Hur? 
b)  När? 
c)  Kan du se några skillnader mellan förvaltningarnas och bolagens 

 bokningar? 
 
d)  Kan du se några skillnader som kan viktas ur ett jämställdhets-

 perspektiv vad det gäller bokningar? 
  
________________ 

 
 
 Birgitta Elfström lämnar följande svar på interpellationen: 
  
 Tack för att du ställer denna viktiga interpellation! Varför är det en viktig 

fråga?  
 

 Det handlar om jämställdhet att inte någon ska utsättas för sexuella 
trakasserier och kränkningar. 

 Det stämmer väl med Kalmar kommuns åtaganden i Global Compact 
 Kommunmedborgarna ska känna förtroende för hur vi använder deras 

skattepengar.   
 Det skapar en positiv bild av Kalmar kommun.  
 Kalmar kommun som en stor kund kan via krav i upphandlingen på-

verka utvecklingen till att fler hotell blir porrfria. 
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 I samband med beslutet om rese- och transportpolicyn informerade service-
förvaltningen, f.d. fastighets- inköpskontoret, förvaltnings- och bolagsche-
ferna om riktlinjerna. Förvaltningscheferna har sedan ansvaret för att poli-
cyn blir förankrad och tillämpas inom respektive verksamhet. 

 
 Om hotell bokas via kommunens resebyrå, Lingmerths, som vi har avtal 

med ytterligare ett år, bokar de alltid porrfria hotell. Om det är fullbokat på 
någon ort eller om enda hotellet på orten har porrkanaler, erbjuds den som 
beställer alternativa hotell. 

 
 Men problemet är att många väljer att själva beställa resor och hotell och då 

finns det ingen garanti för att hotellen är porrfria. Min slutsats är att kom-
munen behöver förankra och förbättra informationen om policyn och tyd-
liggöra kravet på att alla bokningar av resor och hotell ska ske via den rese-
byrå som kommunen har tecknat avtal med. 

 
 Jag konstaterar också, att det idag inte finns rutiner för uppföljning av rese- 

och transportpolicyn. Vi kan inte på ett enkelt sätt följa upp eventuella skill-
nader ur ett jämställdhetsperspektiv eller mellan bolagen och förvaltning-
arna. Det kräver att man går igenom varje faktura. 

 
 Med anledning av ovanstående kommer Ingvar Nilsson, ordförande i 

servicenämnden, att aktualisera frågan i nämnden och ge uppdrag till för-
valtningen om att dels ta fram rutiner och åtgärder för uppföljning av och 
förankring och information om rese- och transportpolicyn. 

 
 Dessutom måste policyn också tas upp på nytt i förvaltnings- och 

bolagschefsgruppen. 
 
 
§ 37 Interpellation om ändrade planer för lokalisering av bibliotek, 

Byteatern och Kulturhus 
 (dnr KS 2010/000235  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Inger Hilmansson (FP) får ställa följande 

interpellation till kommunalrådet Birgitta Elfström (S): 
 
 Folkpartiet liberalerna har i tidigare budget föreslagit en utredning som syf-

tar till att samla Monokrom och Kulturskola tillsammans med nya sats-
ningar, i ett samlat kulturcentrum i Slottsallén när Konstmuseet flyttade 
ifrån sina gamla lokaler. Jag tycker fortfarande det vore fantastiskt med ett 
samlat kulturcentrum i detta område men den rödgröna majoriteten har 
förkastat detta förslag till utredning. Majoriteten har istället lagt ner år av  

 resurser först på Folkets Park och sedan på Tullbroskolan som övrig verk-
samhet skulle anpassas till. Tullbroskolan skulle utrymmas på gymnasie- 

 elever, och istället för att se till behoven, har Gymnasieförbundet fått rätta 
sin planering efter den rödgröna majoritetens beslut.  

 
 Alla utredningar och allt arbete från tjänstemän och politiker har under de 

senaste åren syftat till att färdigställa Tullbroskolan som ett kulturcentrum.  
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 Tills nu, då vi plötsligt läser i tidningen att majoriteten vill bygga ett helt nytt 
kulturhus på Norra Kvarnholmen. Detta nya ärende har inte funnits på 
dagordningen i Kultur- och Fritidsnämnden men att Byteatern både vill och 
behöver flyttas har varit väl känt. Eftersom inte den fördjupade översikts-
planen eller någon annan av oss känd utredning för Kvarnholmen kan ha 
föranlett denna hastiga omsvängning, vill jag ställa följande frågor:  

 
- vad föranleder majoriteten, att utan vidare motivering, ändra planerna på 

lokalisering av Bibliotek, Byteatern och Kulturhus?  
- hur ser kostnadskalkylen ut i jämförelse med beräkningar för tidigare 

planering vid Tullslätten?  
 

________________ 
 
 
 Birgitta Elfström lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet står upp för och vill ta 

ansvar för kulturens intressen! Naturligtvis är också ekonomin en viktig 
faktor i sammanhanget. 

 
 Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att flytta Kulturskolan och 

Monokrom till Tullbroskolan och därmed möjliggöra ett mer samlat kultur-
centrum kring biblioteket i Kalmar. Samtidigt finns ett beslut om att utreda 
ny placering och teater för Byteatern. Deras nuvarande lokaler har stora 
brister vad gäller arbetsmiljö och begränsningar för att utöka verksamheten, 
vilket Byteatern har påtalat under flera år. För att ge dem bättre förutsätt-
ningar i väntan på en helt ny teater har kommunfullmäktige dessutom be-
slutat att utreda kostnaderna för en tillbyggnad och upprustning av nuva-
rande lokaler.    

  
 Detta är bakgrunden till varför vi inom majoriteten under den senaste tiden 

har diskuterat om denna inriktning är den långsiktigt bästa lösningen för så-
väl verksamheterna som ekonomin. Vi vill nu komplettera nuvarande in-
riktning med ett helt nytt uppdrag om en utredning där vi samlar bibliote-
ket, kulturskolan, Byteatern och Monokrom i ett helt nytt kulturhus på 
norra Kvarnholmen.  

 
 Genom att inrymma alla dessa verksamheter i ett hus kan man nå samord-

ningsvinster, en totalt mindre lokalyta och bättre möjligheter till att utveckla 
samarbetet.  

 
 Utredningen/analysen som nu ska göras går ut på att redovisa två alterna-

tiva förslag och ska visa vilket av alternativen som är den bästa lösningen 
för ekonomin och verksamheterna; 

 
1) Tullbroalternativet: Underlaget ska dels redovisa nuvarande driftkostna-

der för berörda verksamheter och planerade investeringskostnader för 
ombyggnad av Tullbroskolan samt dels beräkna investerings- och drifts-
kostnaderna för en ny byggnad för Byteatern och förslaget om tillbygg-
nad och renovering av deras nuvarande lokaler. 
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2) Norra Kvarnholmen: Underlaget ska redovisa kostnaderna för invester-
ing och drift för ett helt nytt gemensamt kulturhus enligt ovan inklusive 
en uppskattad försäljningsintäkt för marken och byggnaderna 
Tullbroskolan och biblioteket.   

 
 Förslaget till utredningsuppdrag kommer att tas upp på kommunstyrelsens 

arbetsutskott den 4 maj för att sedan beslutas i kommunstyrelsen den 7 juni. 
 
 
§ 38 Interpellation om öppethållande och finansiering av Vasa 

fritidsgård 
 (dnr KS 2010/00232  093) 
 
 Kommunfullmäktige beslutar att Björn Brändewall (FP) får ställa följande 

interpellation till kultur- och fritidsnämndens ordförande Birgitta Axelsson 
Edström (V): 

 
 De senaste åren har rejäla besparingsprogram gjort att alla fått göra nedskär-

ningar för att klara de nya budgetramarna. Strax innan årsskiftet meddelade 
vi i ifrån Barn- och ungdomsnämnden att vår budget för 2010 "är mycket 
stram", och att "det finns inget utrymme för extra satsningar och behov 
som uppkommer under året".  

  
 En konsekvens av nedskärningarna var nedläggningen av Vasa fritidsgård, 

då den inte lönade sig tillräckligt och Kultur- och fritidsnämnden ansågs det 
finnas pengar att spara in på. Den 1 januari 2010 skulle kontraktet på fastig-
heten upphöra och verksamheten vara helt avvecklad. Men då barnen i om-
rådet gjort namninsamlingar som lämnades till Kalmar kommun och media 
starkt belyst fritidsgårdens popularitet, verkar det som om den finansiella 
krisen inte längre var aktuell, för plötsligt upphävs nedläggningen.  

 
 Nu ska det tydligen bedrivas fritidsverksamhet där igen och en av de inblan-

dade aktörerna är Kultur och Fritid som begär utökad budgetram med 300 
tkr till finansiering av Vasa fritidsgård. Vidare finner man att det pusslats 
ihop olika lösningar mellan Barn- och Ungdom med ovan nämnda Kultur 
och Fritid, allt för att tillfredsställa samhället och media i valåret, får man 
anta.  

 
 Nämndernas ordföranden har kallat till presskonferens och presenterat sin 

överenskommelse, men denna överenskommelse har inte förankrats genom 
något beslut i Barn- och ungdomsnämnden, trots att nämnden förväntas stå 
för drygt 230 tkr av utgifterna varje år.  

 
 Allt detta trots total avsaknad i de ekonomiska grunderna som från början 

lett till att Vasa fritidsgård skulle läggas ned. Nu är april månad snart till 
ända, och fritidsgården har senast jag kollade ännu inte öppnat.  

 
 Med anledning av ovanstående undrar jag följande:  
 

 hur motiverar ni den fortsatta verksamheten, då den tidigare ansetts 
olönsam?  
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 varifrån kommer de ekonomiska resurserna som tidigare saknades?  
 vilka blir besparingsföljderna i de olika nämnderna för att finansiera 

denna verksamhet?  
 

 ________ 
 
 
 Birgitta Axelsson Edström lämnar följande svar på interpellationen: 
 
 Alla nämnder i Kalmar kommun arbetade med Budget i balans under åren 

2008/2009. Detta innebar totalt en minskning av nämndernas ram med 3%. 
 
 Kultur- och fritidsnämnden beslutade vid sitt sammanträde 2008-11-13 att 

lägga ner Vasa fritidsgård. Underlag till beslutet var framför allt låg besöks-
statistik, men också närhet till andra fritidsgårdar och att ungdomar i områ-
det har stor tillgång till ett brett utbud av olika fritidsaktiviteter.  

 
 I samband med detta beslöt Vasaskolan att överta hyreskontraktet för 

fritidsgårdens lokaler, Lyckhem, för att där kunna bedriva rastverksamhet 
för sina elever. 

 
 2008-12-12 fick kultur- och fritidsnämnden ett brev från personalen på sär-

skolan på Vasaskolan där man protesterade mot nedläggningen av Lyckhem. 
Argumentet var framför allt att Lyckhem varit en stor tillgång vid särskolans 
flytt från Lindöskolan till Vasaskolan. 2009-01-15 mottog kultur- och fritids-
nämnden också en protest på nedläggningen i form av en namninsamling från 
elever på Vasaskolan. Kultur- och fritidsförvaltningen och nämndens 
ordförande svarade på allt detta i ett brev daterat 2009-02-17. I detta brev 
lyfts önskemål om att finna nya lösningar i samverkan med skolan så att det 
blir så bra som möjligt för ungdomarna. Därefter hände inte speciellt mycket 
mer. 

 
 I slutet av 2009, alltså året före valåret, gick framför allt särskolans personal, 

men även elever, ut i pressen och protesterade mot nedläggningen. I sam-
band med detta bjöd ledningen på kultur- och fritidsförvaltningen, tillsam-
mans med ordföranden, in barn- och ungdomsnämndens förvaltningsled-
ning och dess ordförande för att försöka komma till en samverkanslösning. 
Båda parter var mycket måna om att få till stånd en lösning på problemet 
och kultur och fritid presenterade ett förslag på möjlig samverkan med bi-
behållet öppethållande i början av januari 2010.  

 
 Detta förslag förutsatte  

- att kultur- och fritidsnämnden fick en utökad budgetram med 300 tkr,  
- att barn- och ungdomsnämnden stod för hyreskostnaden av Lyckhem, 
- att barn- och ungdomsnämnden stod för hälften av verksamhetsmedlen 

och 
- att barn- och ungdomsnämnden stod för 9 timmar av bemanningen 

kvällstid genom redan befintlig personal. 
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 Ledningen för barn- och ungdomsnämnden och förvaltningen accepterade 
förslaget efter några dagars betänketid och vi meddelade i pressen att fri-
tidsgården i Lyckhem skulle öppna så snart som möjligt. 

 
 Kultur- och fritidsnämnden tog 2010-02-11 beslut om att, under ovanstå-

ende förutsättningar och i total politisk enighet, häva beslutet om nedlägg-
ning av Vasa fritidsgård. Fritidsgården öppnade den 21 april 2010, samma 
dag som Björn Brändewalls interpellation lämnades in. 

 
 Svar på Björn Brändewalls frågor: 
 

1. Verksamheten vid våra fritidsgårdar är alltid lönsam mätt i samhällsnytta. 
Problemet var här att kultur- och fritidsnämnden, liksom alla andra 
nämnder, fick en minskad budgetram och då får man välja mellan pest 
och kolera. En enig nämnd beslutade att stänga fritidsgården utifrån brist 
på resurser. En lika enig nämnd beslutade att öppna den igen under för-
utsättning att nya medel tillförs. Vasa fritidsgård är lätt att motivera ut-
ifrån barns och ungdomars behov i allmänhet och ur särskoleelevernas 
behov i synnerhet. Att särskolan använde fritidsgården i så stor utsträck-
ning var inte känt för kultur- och fritidsnämnden då beslutet fattades. 
Det framkom senare, och det var därför vi försökte hitta samarbetslös-
ningar redan i början av 2009. 

2. Det handlar om nya medel som inte finns i kultur- och fritidsnämndens 
budgetram. För barn- och ungdomsnämnden finns resurserna inom ra-
men för den buffert nämnden avsatt för oförutsedda utgifter under 2010. 

3. För kultur- och fritidsnämndens vidkommande: Inga alls då det handlar 
om nya pengar. För barn- och ungdomsnämnden: Inga besparingar 
måste vidtas då verksamheten ryms inom ramen för den buffert nämn-
den avsatt för oförutsedda utgifter. 

 
 
 Gyllene Stolen 
 

Kommunfullmäktige ajournerar därefter sammanträdet för följande fråga i 
den s.k. Gyllene Stolen från Kerstin Edvinsson (M) till Birgitta Elfström (S): 
 
Kalmar kommun har beviljats 1,5 miljoner kronor för att utreda införandet 
av LOV.  När kommer majoriteten lägga fram förslaget om att införa lagen 
om valfrihet i Kalmar? 
 
                                 ****************** 
 
Birgitta Elfström svarar att frågan om införande av lagen om valfrihet be-
reds av omsorgsnämnden och Södermöre kommundelsnämnd och att ut-
redning pågår. Hon framhåller att ett ställningstagande kommer att 
redovisas inom den närmaste tiden. 
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§ 39 Handlingsplan för att förebygga våld mot kvinnor i nära 
relationer 

 (dnr KS 2006/00673  008)  
 
Handlingar Kommunledningskontorets, Ann-Sofie Lagercrantz, skrivelse den 4 mars 

2010 (bilaga A, § 39/2010). 
 
 Förslag till handlingsplan för att förebygga våld mot kvinnor i nära relatio-

ner den 1 mars 2010 (bilaga B, § 39/2010). 
 
 Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 6 april 2010, § 45. 
 
 
Bakgrund I budgeten för 2006 ingick ett uppdrag till kommunledningskontoret att 

tillsammans med berörda nämnder/förvaltningar ta fram en övergripande 
handlingsplan för att förebygga våld mot kvinnor och deras barn.  

 
 Arbetsutskottet beslutade i november 2006 att förslaget till ”Handlingsplan 

för att förebygga våld mot kvinnor i nära relationer” skulle skickas ut för 
samråd.  

 
 Kommunstyrelsen beslutade den 5 november 2007 att återremittera ärendet 

till arbetsutskottet för att komplettera det med bl.a. en redovisning av kost-
nader för att genomföra de olika insatserna i handlingsplanen.  

 
 Kommunledningskontoret har nu kompletterat beslutsunderlaget. 

Kommunstyrelsen har ställt sig bakom kommunledningskontorets förslag 
till handlingsplan samt föreslagit kommunfullmäktige att ge berörda nämn-
der/styrelser i uppdrag att ta fram åtgärdsplaner. Arbetet ska redovisas i års-
redovisningen. 

 
________________ 

 
 
 Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet för att låta Ann-Sofie 

Lagercrantz från kommunledningskontoret informera om förslaget till 
handlingsplan och svara på frågor från ledamöterna.  

 
________________ 

 
 
Överläggning  Under överläggningen redovisas följande förslag och protokollsanteckning: 
  
 

1.  Thoralf Alfsson (SD) föreslår att ärendet ska återremitteras för en 
komplettering av handlingsplanen.  

 
2.  Christina Magnusson (S), Birgitta Axelsson Edström (V) samt Jonas 

Löhnn (MP) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla kommun-
styrelsens förslag till beslut.  
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3.  Monica Bengtsson (KD), Birgitta Elfström (S), Anders Andersson (C), 
Per-Olof Jonsson (M), Bertil Dahl (V) samt Inger Hilmansson (FP) före-
slår att kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag till be-
slut med följande ändring och tillägg: 

 
-  Sista strecksatsen på sidan 5 ska lyda ”varje elev i år 6-9 erbjudas 

deltagande i tjej- respektive killgrupp via fritidsgårdar och före-
ningslivet”. 

 
-  I årsredovisningen ska en särredovisning på antalet deltagande i tjej- 

respektive killgrupp presenteras.  
 
-  Handlingsplanen för att förebygga våld mot kvinnor i nära relationer 

ska kopplas till socialnämndens handlingsplan för hur kommunen 
arbetar när våld uppdagats. 

 
4.  Företrädarna för (FP) uttalar som en protokollsanteckning: 

Sista strecksatsen på sidan 5 i handlingsplanen bör lyda ”att varje skola 
med elever i åk 6-9, på ordinarie arbetstid ska erbjuda tjej- resp. killgrup-
per med utbildad samtalsledare. Detta kan förslagsvis på prov införas på 
två skolor, varefter en utvärdering ska ske efter en termin”. 

 
________________ 

 
 

Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden först om kommun-
fullmäktige vill avgöra ärendet idag eller återremittera det till kommunstyrel-
sen. Han finner att kommunfullmäktige vill avgöra ärendet idag. Omröst-
ning begärs.  

 
 Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: Den som vill 

avgöra ärendet idag röstar ja, medan den som vill återremittera det röstar 
nej.  

 
 Vid omröstningen avges 58 ja-röster och 2 nej-röster, medan en ledamot 

avstår från att rösta (hur var och en röstar framgår av bilaga C, § 39/2010). 
Det innebär att kommunfullmäktige vill avgöra ärendet idag. 

 
 Härefter beslutar kommunfullmäktige först att bifalla kommunstyrelsens 

förslag till beslut i de delar där det inte redovisats något ändringsförslag.  
 
 Vidare frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla kommun-

styrelsens förslag eller Monica Bengtssons m.fl. ändringsförslag om en 
ändrad lydelse av sista strecksatsen på sidan 5 i handlingsplanen. Han finner 
att kommunfullmäktige bifaller ändringsförslaget.  

 
 Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla eller avslå 

Monica Bengtssons m.fl. tilläggsförslag om en särredovisning i årsredovis-
ningen av antalet deltagande i tjej- respektive killgrupp. Han finner att 
kommunfullmäktige bifaller tilläggsförslaget. 
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 Slutligen frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla eller avslå 
Monica Bengtssons m.fl. tilläggsförslag om att handlingsplanen för att före-
bygga våld mot kvinnor i nära relationer ska kopplas till socialnämndens 
handlingsplan för hur kommunen arbetar när våld uppdagats. Han finner att 
kommunfullmäktige bifaller tilläggsförslaget. 

  
 
Beslut Kommunfullmäktige antar kommunledningskontorets förslag till hand-

lingsplan för att förebygga våld mot kvinnor i nära relationer med följande 
ändring och tillägg: 

 
- Sista strecksatsen på sidan 5 ska lyda ”varje elev i år 6-9 erbjudas 

deltagande i tjej- respektive killgrupp via fritidsgårdar och före-
ningslivet”. 

 
- I årsredovisningen ska en särredovisning på antalet deltagande i tjej- 

respektive killgrupp presenteras.  
 
- Handlingsplanen för att förebygga våld mot kvinnor i nära relationer ska 

kopplas till socialnämndens handlingsplan för hur kommunen arbetar 
när våld uppdagats. 

 
  Vidare ger kommunfullmäktige berörda nämnder/styrelser i uppdrag att ta 

fram åtgärdsplaner. Arbetet ska redovisas i årsredovisningen. 
 

 
Reservation Företrädarna för (SD) reserverar sig till förmån för Thoralf Alfssons förslag 

att återremittera ärendet. De uttalar: ”Vi vill att handlingsplanen för att fö-
rebygga våld mot kvinnor i nära relationer kompletteras med ytterligare 
’ska-satser’ under stycket Vuxna, där konkreta punkter om t.ex. utbildning 
av personal som möter nya invandrare. Information till nyanlända invand-
rargrupper om t.ex. jämställdhetsfrågor och svensk lagstiftning”. 

 
 
§ 40 Försäljning av Solen 1-7, tomtmark för bostäder i området 

mellan Solvägen och Tallhagsvägen i Berga 
 (dnr KS 2010/00133 253) 
 
Handlingar Kommunledningskontorets skrivelse den 16 mars 2010 (bilaga, § 40/2010). 
 
 Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 6 april 2010, § 57. 
 
 
Bakgrund Kommunstyrelsen har tidigare reserverat mark för bostäder i området mel-

lan Solvägen och Tallhagsvägen i Berga för Riksbyggen. Området ingår som 
en del i programmet ”Berga Strandpark”.  

 
 Kommunledningskontoret föreslår nu att kommunen säljer fastigheten 

Solen 1-7, mellan Solvägen och Tallhagsvägen i Berga, till Riksbyggen för 
9 800 000 kronor exklusive anläggningsavgift för vatten och avlopp. 
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 Kommunstyrelsen har ställt sig bakom kommunledningskontorets förslag. 
 
 
Överläggning Ingvar Nilsson (S) anmäler att han är jävig i detta ärende och inte kommer 

att delta i behandlingen av ärendet. Han lämnar lokalen under ärendet. 
 
 Mona Jeansson (S) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla kommun-

styrelsens förslag till beslut.  
 
 
Beslut Kalmar kommun säljer Solen 1-7, mellan Solvägen och Tallhagsvägen i 

Berga, till Riksbyggen för 9 800 000 kronor exklusive anläggningsavgift för 
vatten och avlopp. 

 
 
§ 41 Information om Kalmar kommuns årsredovisning 2009 och 

möjlighet för allmänheten att ställa frågor om årsredovis-
ningen 

 (dnr KS 2010/00158  042) 
 
Handling Årsredovisning 2009 (bilaga, § 41/2010). 
 
 
 Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet för att låta kommunchef 

Roland Karlsson, ekonomichef Urban Sparre samt Kalmar Kommunbolags 
vd Ola Johansson informera om årsredovisningen för 2009 och svara på 
frågor från såväl ledamöter som åhörare. De kommenterar bl.a. årets vikti-
gaste händelser samt resultaträkning och balansräkning för kommunen och 
kommunkoncernen. Vidare informerar de om det ”Kalmaritiska stimulans-
paketet”. 

 
 
§ 42 Årsredovisningar 2009 för Kalmar Kommunbolag AB och  
 dotterbolagen 
 (dnr KS 2010/00159  042)  
 
Handlingar Årsredovisningar 2009 och revisionsberättelser för Kalmar kommunbolag 

AB, Kalmarhem AB, KIFAB i Kalmar AB, Förvaltningsbolaget Predio 9 
Kommanditbolag, Fastighetsutvecklaren i Kalmar KB, Industriparken i 
Kalmar AB, Handelsbolaget Telemarken i Kalmar, Kalmar Science Park 
AB, Kalmar Familjebad AB, Kalmar Familjebad KB, Destination Kalmar 
AB, Kalmar Vatten AB, Kalmar Biogas AB, Kalmar Airport AB och 
Kalmar Hamn AB (bilaga, § 42/2010). 

 
 Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 6 april 2010, § 58. 
 
  
Bakgrund Kalmar Kommunbolag AB och dess dotterbolag har redovisat sina 

årsredovisningar 2009 och revisionsberättelserna för respektive bolag.  
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Beslut Kommunfullmäktige ger följande direktiv till kommunens ombud vid års-
stämmorna med Kalmar Kommunbolag AB och dotterbolagen:  

 Ombuden ska vid årsstämmorna med bolagen se till att beslut fattas enligt 
de förslag som de auktoriserade revisorerna redovisat i sina revisionsberät-
telser för respektive bolag.  

 
 
§ 43 Reviderad förbundsordning för Regionförbundet i Kalmar län 

(dnr KS 2010/00152  003) 
 

Handlingar Regionförbundets skrivelse den 22 mars 2010 (bilaga A, § 43/2010). 
 
 Utdrag ur protokoll från styrelsen för Regionförbundet i Kalmar län  
 (bilaga B, § 43/2010). 
  
 Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 6 april 2010, § 60. 
 
 
Bakgrund Regionförbundet har sett över förbundsordningen för Regionförbundet i 

Kalmar län och föreslagit förändringar i förbundsordningens § 7 och § 13. 
 
 Regionförbundets styrelse föreslår att kommunfullmäktige i länets kommu-

ner ska godkänna den reviderade förbundsordningen för Regionförbundet i 
Kalmar län. 

 
 Kommunstyrelsen har ställt sig bakom förslaget. 

 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner den reviderade förbundsordningen för 

Regionförbundet i Kalmar län. 
 
 
§ 44 Reviderad förbundsordning för Kalmarsundsregionens 

Renhållare 
(dnr KS 2010/00134  003) 

 
Handlingar Kalmarsundsregionens Renhållares skrivelse den 15 mars 2010 (bilaga A,  
 § 44/2010). 
 
 Utdrag ur protokoll från Kalmarsundsregionens Renhållares förbundsfull-

mäktige den 12 februari 2010 (bilaga B, § 44/2010). 
 
 Förslag till förbundsordning med bilagor (bilaga C, § 44/2010). 
 
 Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 6 april 2010, § 61. 
 
 
Bakgrund Kalmarsundsregionens Renhållare har sett över den nuvarande förbunds-

ordningen och föreslagit förändringar. 
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 Förbundsfullmäktige beslutade den 12 februari 2010 att godkänna förslaget 
till reviderad förbundsordning och föreslår kommunfullmäktige i medlems-
kommunerna att godkänna förslaget till reviderad förbundsordning för 
Kalmarsundsregionens Renhållare. 

 
 Kommunstyrelsen har tillstyrkt förslaget. 
 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner den reviderade förbundsordningen för 

Kalmarsundsregionens Renhållare. 
 
 
§ 45 Förslag till fyllnadsval av ledamöter i styrelsen för Destination 

Kalmar AB som näringslivets representanter 
   

Handlingar Protokoll från valberedningen den 12 april 2010. 
 
Bakgrund Kommunfullmäktige återremitterade den 29 mars 2010 ett förslag från 

valberedningens ordförande och vice ordförande om fyllnadsval till styrel-
sen för Destination Kalmar AB till valberedningen för förnyad handlägg-
ning. 

 
 Valberedningen har nu redovisat ett förslag till fyllnadsval av ledamöter i 

styrelsen för Destination Kalmar AB som näringslivets representanter. 
 
 
Beslut Kommunfullmäktige väljer Mikael R Olsson, Anna-Lena Bergvall och 

Karolina Sörman som näringslivets representanter i styrelsen för 
Destination Kalmar AB t.o.m. ordinarie årsstämma 2011. 

 
 
§ 46 Nicolas Bredefeldts (FP) avsägelse från uppdrag som ersät-

tare i kommunfullmäktige 
(dnr KS 2010/00170  102) 

 
Handlingar Nicolas Bredefeldts avsägelse. 
 
Beslut Kommunfullmäktige godkänner Nicolas Bredefeldts (FP) avsägelse från 

uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige 
 
 Kommunfullmäktige anhåller att länsstyrelsen utser ny ersättare för 

Folkpartiet Liberalerna. 
 
 
§ 47 Anmälningsärenden 
 
 För kännedom anmäls:  
 
 a. Kommunstyrelsens protokoll den 6 april 2010. 
   
 b. Valberedningens protokoll den 12 april 2010. 
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 c. Partimotion (FP) den 13 april 2010: Tills kommunen skiljer oss åt. 
  (dnr KS 2010/00211  092) 
 
 d. Revisionsrapport – Granskning av investeringsprojekt Ljungbyskolan. 
  (dnr KS 2010/0112  007) 
 
 e. Länsstyrelsens beslut den 30 mars 2010: Fastställelse av det antal mandat 

som varje valkrets skall ha i Kalmar kommun under valperioden den 1 
november 2010 – den 31 oktober 2014. 

  (dnr KS 2010/00189  110) 
 
 f. Regeringsbeslut den 25 mars 2010: Regeringen avslår överklagandena i 

fråga om detaljplan för del av Malmen 2:1 intill kv. Siken på 
Norrgårdsgärdet. 

  (dnr KS 2007/00310  214)  
 
 g. Medborgarförslag om hundrastplats i Lindsdal samt gatu- och 

parknämndens svar. 
  (dnr KS 2007/00690  094) 
 
 h. Medborgarförslag om soptunnor på 2 km slingan vid Djurängsskolan 

samt gatu- och parknämndens svar. 
  (dnr KS 2008/00085  094) 
 
 i. Medborgarförslag om borgerlig namngivare samt kommunstyrelsens 

svar. 
  (dnr KS 2008/00258  094) 
 
 j. Medborgarförslag om tomgångskörning vid återvinningsstationer samt 

servicenämndens svar. 
  (dnr KS 2009/00019  094) 
 
 k. Medborgarförslag om hundbad samt servicenämndens svar. 
  (dnr KS 2009/00457  094) 
 
 l. Medborgarförslag om höga trottoarkanter samt servicenämndens svar. 
  (dnr KS 2009/00598  094) 
 
 m. Medborgarförslag om stängslad hundrastgård samt servicenämndens 

svar.  
  (dnr KS 2010/00074  094) 
 



 

Voteringslista nr. 1 Kommunfullmäktiges sammanträde den 26 april 2010  
§ 39 Handlingsplan för att förebygga våld mot kvinnor i nära relationer 

Ledamöter Parti K Ersättare Ja Nej Avst F

Roger Kaliff ordf                        (S)    A                                          X       
Marianne Lundahl 1:e v ordf              (S)    A                                          X       
Nils Fredrik Aurelius 2:e v ordf         (M)    A Birger Jägtoft                           X       
Johan Persson                            (S)    A Stig Persson                             X       
Birgitta Elfström                        (S)    A                                          X       
Kjell Henriksson                         (S)    A                                          X       
Mona Jeansson                            (S)    A                                          X       
Jussi Gröhn                              (S)    A                                          X       
Sven-Evert Arvidsson                     (S)    A                                          X       
Christina Magnusson                      (S)    A                                          X       
Bengt Kronblad                           (S)    A                                          X       
Annika Brodin                            (S)    A Sven-Erik Ekblad                         X       
Ingvar Nilsson                           (S)    A                                          X       
Ann-Marie Engström                       (S)    A                                          X       
Jan-Erik Arvidsson                       (S)    A                                          X       
Gunilla Johansson                        (S)    A Gunnel Akinder                           X       
Britt Lindblad                           (S)    A                                          X       
Roland Peterson                          (S)    A                                          X       
Inger Akinder                            (S)    A Lena Bromberg                            X       
Nasim Malik                              (S)    A                                          X       
Dzenita Abaza                            (S)    A                                          X       
Lasse Johansson                          (S)    A                                          X       
Anne-Cathrine Lindh                      (S)    A                                          X       
Steve Sjögren                            (S)    A                                          X       
Cecilia Strömberg                        (S)    A                                          X       
Roger Holmberg                           (S)    A                                          X       
Mattias Adolfson                         (S)    A                                          X       
Marie Simonsson                          (S)    A                                          X       
Bertil Dahl                              (V)    A                                          X       
Birgitta Axelsson Edström                (V)    A                                          X       
Peter Persson                            (V)    A                                          X       
Jonas Löhnn                              (MP)   A                                          X       
Jean Welander                            (MP)   A                                          X       
Lennart Eriksson                         (MP)   A                                          X       
Jonas Lövgren                            (M)    A                                          X       
Göran Häggfors                           (M)    A                                          X       
Jan R Andersson                          (M)    A                                          X       
Kerstin Edvinsson                        (M)    A                                          X       
Per-Olof Jonsson                         (M)    A                                          X       
Kajsa Hedin                              (M)    A                                          X       
Tamas Lakatos                            (M)    A                                          X       
Sara Nygren-Lövgren                      (M)    A Magnus Isaksson                          X       
Rolf Wahlberg                            (M)    A Zeljko Krajisnik                         X       
Ove Aronson                              (M)    A                                          X       
Rolf Wallergård                          (M)    A                                          X       
Karin M Ekelund                          (M)    A                                          X       
Anders Andersson                         (C)    A                                          X       
Anita Wollin                             (C)    A                                          X       
Ingemar Einarsson                        (C)    A                                          X       
Ingegerd Petersson                       (C)    A                                          X       

 

Sivert Andersson                         (C)    A                                          X       
Inger Hilmansson                         (FP)   A                                          X       
Joachim Håkansson                        (FP)   A Björn Brändewall                         X       
Anna-Britt Wejdsten                      (FP)   A                                          X       
Bengt Sundström                          (FP)   A                                          X       
Folke Fagerlund                          (KD)   A Christopher Dywik                          X    
Ann-Mari Jeansson                        (KD)   A                                          X       
Karin Karlsson                           (KD)   A                                          X       
Monica Bengtsson                         (KD)   A                                          X       
Thoralf Alfsson                          (SD)   A                                           X      
Lars Rosén                               (SD)   A                                           X      

SUMMA: 58 2 1 0 

 


